

လူ့သမိုင်း- လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ကမ္ဘာ

၂၀၁၀ ဇန်နဝါရီ (၃၀) ရက်

ကရုဏာရှင် အကြင်နာရှင် ဖြစ်တော်မူသော အလ္လာဟ်အရှင်၏ ဂုဏ်တော်အားဖြင့်

ဓမ္မမိတ်ဆွေ အပေါင်းတို့ ခင်ဗျား-

ကျွန်တော် အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တွေ လက်ခံယုံကြည်တဲ့ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံက လူသား အားလုံးကို အသိအမှတ်ပြုတဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတွေကို ဦးဆောင်တည်ထောင်သွားတဲ့ လူသား ဉာဏ်စဉ်ဆောင် ခေါင်းဆောင်တွေကို တန်ဖိုးထားဘို့နဲ့ လူတစ်ဦး တစ်ယောက်တည်းကိုသာ ကယ်တင်ရှင် အဖြစ်လက်ခံဘို့ သွန်သင်ထားတာ မရှိပါဘူး။ ဒါကြောင့် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံရဲ့ သွန်သင်ညွှန်ပြချက်ကို လိုက်နာပါတယ်လို့ မိမိကိုယ်မိမိ ခံယူထားတဲ့ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တွေဟာ- လူသားအားလုံးကို အသိအမှတ်ပြုနိုင်ဘို့အတွက် မိမိတို့ရဲ့ အသိတွေ၊ ခံစားချက်တွေကို အမှန်တကယ် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံက သွန်သင်တဲ့ နည်းဥပဒေ အတိုင်း ကျင့်ကြံဘို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ-- လူတွေအားလုံးကို အသိအမှတ်ပြုနိုင်ဘို့ မေ့လျော့နေတဲ့ အရာ တစ်ခုကို တင်ပြလိုပါတယ်။ အဲ့ဒါက တကယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ဟာ အာဒံ (ကိုယ်တော် ငြိမ်းချမ်းပါစေ) ကိုသာ ကမ္ဘာ့ ပထမဆုံး လူသားရယ်လို့ လက်ခံလိုက်ရင်- အာဒံ (ကိုယ်တော် ငြိမ်းချမ်းပါစေ) မပေါ်မီက ဒီကမ္ဘာမှာ အမှန်တကယ် လူတွေ မရှိဘူးလားလို့ စူးစမ်းလေ့လာဘို့ လို အပ်ပါတယ်။ တကယ်လို့ အာဒံ (ကိုယ်တော် ငြိမ်းချမ်းပါစေ) မပေါ်မီက ဒီကမ္ဘာမှာ လူတွေ မရှိသေးဘူး ဆိုရင်တော့ ကျွန်တော်တို့ အနေနဲ့ အာဒံ (ကိုယ်တော် ငြိမ်းချမ်းပါစေ) က မှ စတဲ့ လူသားတွေကိုပဲ လူသားရယ်လို့ အသိအမှတ်ပြုပေးတာ အပြစ် မရှိပါဘူး။ တစ်ကယ်လို့ အာဒံ (ကိုယ်တော် ငြိမ်းချမ်းပါစေ) မတိုင်မီကပဲ ဒီကမ္ဘာမှာ လူသားတွေ ရှိနေခဲ့မယ် ဆိုရင်- ကျွန်တော်တို့ အနေနဲ့ အာဒံ (ကိုယ်တော် ငြိမ်းချမ်းပါစေ)က မှပြီး အသိအမှတ်ပြုပေးတာဟာ- ကွက်လပ်တစ်ခု ဖြစ်နေမယ်။ ရှေးက ပေါ်ခဲ့တဲ့ လူတွေကို လူတွေရယ်လို့ အသိအမှတ် ပြုပေးဘူး ဆိုတဲ့ အပြစ်တစ်ခုကို ကျူးလွန်သလို ဖြစ်နေမှာ သေချာပါတယ်။

အခုအခါမှာ ကမ္ဘာ့ မနုဿဗေဒပညာရှင်တွေ၊ ရှေးဟောင်း သုတေသန ပညာရှင်တွေက ဒီကမ္ဘာမှာ လူသားရယ်လို့ ရှိနေတာ နှစ်ပေါင်း သန်းနဲ့ချီတဲ့ ကာလကပဲ လို့ ဆိုပါတယ်။ သက်သေ အထောက်အထားတွေလည်း ပြကြပါတယ်။ ဒါတွေကို ကျွန်တော်တို့က မျက်လုံးပိတ် ဖွတ်ငြင်းမလား၊ သို့မဟုတ် ကျွန်တော်တို့ အစဉ်အလာ နားလည် ထားတာကိုများ ပြန်လည် ဆန်းစစ်မလား ဆိုတာ ကြီးမားတဲ့ မေးခွန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

လူ့သမိုင်း- လူ့အဖွဲ့အစည်း

ကျွန်တော်တို့ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်များဟာ သက်ဦးဆံပိုင်ဘုရင်များ၊ အာဏာရှင်အစိုးရများနှင့် ကိုလိုနီခေတ် အဆက်ဆက်အောက်မှာ နှစ်ပေါင်း ထောင်နှင့်ချီပြီး နေထိုင်ခဲ့ရတာကြောင့် မိမိတို့ သက်ဝင်ယုံကြည်နေတဲ့ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံကို- သမ္မာကျမ်းစာမူပြု နားလည်လက်ခံထားကြကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ သမ္မာကျမ်းစာမှာ

လူ့သမိုင်းရယ်လို့ မှတ်တမ်းစတင်ခဲ့တာ အာဒံ နဲ့ ဧဝ က ဖြစ်ပြီး အစွဲလမ်း သာသနာဝင်များက လည်း အဲ့ဒီ အတိုင်းပဲ လက်ခံထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။

သမ္မာကျမ်းစာပါ ကောက်နုတ်ချက်အရ ပြန်တွက်မယ်ဆိုရင် ကမ္ဘာ့ ပထမဦးဆုံး လူသားရယ်လို့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ အာဒံ ဟာ နှစ်ပေါင်း ၆၀၀၀ ကျော်မျှသာ ရှိနေသေးပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အမှန်တကယ် လူသားတွေ တည်ရှိနေတာ အဲ့ဒီ ခုနှစ် မတိုင်မှီ နှစ်ပေါင်းများစွာ ကတည်း ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်အမေရိကတိုက်ဝင် ကိုလံဘီယာရှိ ဘိုဂိုတို အရပ်မှာ ဘီစီ ၁၀၀၀၀ ပတ်ဝန်းကျင် (သမ္မာကျမ်းစာပါ အာဒံ မပေါ်မှီ နှစ်ပေါင်း ၄၀၀၀) ခန့်ကပဲ စုပေါင်းနေ မှဆိုး အသိုင်းအဝိုင်း ရှိနေခဲ့တယ်လို့ ဒီနေ့ အထောက်အထားတွေ အခိုင် အမာနဲ့ ရှိနေပါတယ်။

အမှန်တကယ်တော့ သမ္မာကျမ်းစာကို လိုက်နာယုံကြည်ရမှာ ခရစ်ယာန် သာသနာဝင်တွေရဲ့ ဝတ္တရားပါ။ ကျွန် တော်တို့နဲ့ မဆိုင်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ လက်ခံယုံကြည်ရမှာ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံသာ ဖြစ်ပါတယ်။- ကျမ်းမြတ် ကုရ်အံသာ လူတွေရဲ့ သမိုင်းကို ဘယ်လို ပြောသလဲ ဆိုတာ အဓိကပါ--

ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံကာ ကမ္ဘာ့လူသားသမိုင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး-

هَلْ أَتَى عَلَى الْإِنْسَانِ حِينٌ مِّنَ الدَّهْرِ لَمْ يَكُنْ شَيْئًا مَّذْكُورًا ﴿

လူသားတို့ အပေါ်သို့ သတိရစေရန် စိုးစဉ်းမှု မရှိသော ခေတ်ကာလ အချိန်အား ပေးရောက်ခဲ့သည် မဟုတ်လော။ လို့ ၇၆:၁ မှာ ဆိုထားပါတယ်။

ဆိုလိုတာက လူသားတို့ အနေဖြင့် သမိုင်းတင်၍ မထားခဲ့သော အချိန်ကာလ ကတည်းက လူ့သမိုင်း လူမျိုးနွယ် ဆိုတာ ရှိနေခဲ့တယ်လို့ ဆိုလိုတာပါ။ တနည်းအားဖြင့် လူတွေဟာ စာပေဆိုတာ ပေါ်လာမှ သမိုင်းကို မှတ်တမ်း တင်နိုင်ခဲ့တာပါ။ အဲ့ဒီ မတိုင်မှီကတည်းက လူသားဆိုတာ ရှိနေပြီး ဖြစ်တယ်လို့ ကျမ်းတော်က ဆိုပါတယ်။

ဒါဆို- အာဒံ ဆိုတာ ဘယ်က ရောက်လာသလဲ။ ကုရ်အံကျမ်းတော်မှာ ဖော်ပြထားဘူးလားလို့ မေးစရာ ရှိပါ တယ်။

ကုရ်အံကျမ်းတော်မှာ အာဒံ ဆိုတာကို ဖော်ပြထားပါတယ်။ အမည်နာမ အားဖြင့် ၂၅ ကြိမ်တိတိ ပါဝင်ပါတယ်။ ဒါ ပေမယ့် အာဒံဟာ ကမ္ဘာ့ ပထမဦးဆုံး လူသားရယ်လို့ ဖော်ပြထားတာ မရှိပါဘူး။ အဲ- ဒါပေမယ့် အာဒံကို ဖော် ပြတဲ့ နေရာ အများစုမှာ -

အာဒံနှင့် တွဲဆက်ပြီး الْجَنَّةَ (ဂျနာတ်) ဥယျာဉ် ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို ဖော်ပြလေ့ ရှိပြီတာကို တွေ့ရပါတယ်။ တနည်း အားဖြင့် အာဒံ ဆိုတာ လူသားများ အခြေတကျ နေထိုင်တဲ့ စိုက်ပျိုးရေးခေတ်မှာ မွေးဘွားလာသူ ဖြစ်ကြောင်း။ သို့မဟုတ် သူဟာ စိုက်ပျိုးရေး ခေတ်ကို စတင်ဦးဆောင်ခဲ့သူ ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံမှာ- လူသားဖြစ်တည်လာမယ့် သန္ဓေသား ဖြစ်စဉ် သဘာဝကို ဆေးပညာတွေက အံ့ဩ လောက်အောင်ကို အတိအကျ ပြောထားပါတယ်။ လူဆိုတာ အဲ့ဒီ စည်းဘောင်ထဲကပဲ ပဋိသန္ဓေတည် မွေးဘွား ရပါတယ်။ မိုးပေါ်က ဖုတ်-ကနဲ့ ပြုတ်ကျပြီး လူဖြစ်လာတဲ့ သီအိုရီဟာ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံထဲက သီအိုရီ မဟုတ်ဘူး ဆိုတာ နည်းနည်းပါးပါး ဆင်ခြင်စေချင်ပါတယ်။ ပိုပြီး ရှင်းအောင် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံက-

خَلِيفَةً သူ့အား မြေကမ္ဘာ၌ သမ္မတမင်း ခန့်အပ်ပေးသည် ဟုလည်း ၂:၃၀ မှာ အတိအကျ ဆိုပါတယ်။ အာရ်ဗီစကား **وَالرَّسُولَ خَلِيفَةً** ဆိုတာ လူထုအား ကိုယ်စားပြုသည့် ကိုယ်စားလှယ်၊ သို့မဟုတ် သမ္မတ ဟူသော ဘွဲ့သာ ဖြစ်ပြီး၊ အာဒံနှင့် ဧဝ တည်း ဟူသော လင်မယားနှစ်ဦး ဖွဲ့စည်းတဲ့ လင်မယား အဖွဲ့ အစည်း က အိမ်ထောင်ဦးစီးဘွဲ့ **وَكَيْلٍ وَرَبِّهِ** မဟုတ်ပါ။ သမ္မတဖြစ်ဘို့ တိုင်းပြည်၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ခေတ် ကာလ အလျောက် ဖွဲ့စည်းပုံ ဥပဒေများ လိုအပ်ပါတယ်။ တိုင်းပြည် မရှိဘဲ ဘယ်လို သမ္မတတင်မြှောက်နိုင်ကြမလဲ။ လူသား အစုအဝေး မရှိဘဲ၊ ကျေးရွာ မြို့နယ်ပါယ် ဆိုတာတွေမရှိဘဲ တိုင်းပြည်တစ်ခု ဆိုတာကော ဖြစ်လာနိုင် မလား ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ စဉ်းစားဘို့ မလိုအပ်ဘူးလား။

ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံပါ ဒီ ဖော်ပြချက်တွေကို စနစ်တကျ သေသေချာချာ လေ့လာရင် အာဒံ ဆိုတာ မြန်မာတွေ နားလည်အောင်ပြောရရင် - မြန်မာနိုင်ငံက အနော်ရထာမင်းကဲ့သို့ သာ ဖြစ်ပါတယ်။ အနော်ရထာ မတိုင်မှီကပဲ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူသားများ ရှိနေခဲ့ပေမယ့်၊ နော်ရထာ ဆိုတာ မြန်မာနိုင်ငံတည်းဟူသော ဧရိယာကို စတင် သတ်မှတ်ပြီး ပထမဦးဆုံး ထူထောင်ခဲ့သူသာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နားလည်မှုများဟာ သမ္မကျမ်းစာမူ ပြုထားတဲ့ နားလည်မှုများ မဖြစ်သင့်ပါ။ ကျွန်တော်တို့ဟာ ခရစ်ယာန်များ ပြောဆို သလို ဓမ္မဟောင်းကျမ်းကို လိုက်နာနေသူများ မဟုတ်ပါ။ နောက်ဆုံးပွင့် ဉာဏ်စဉ်ဆောင်ရဲ့ ဉာဏ်စဉ်သိ ဓမ္မကို မှတ်တမ်းတင်ထားတဲ့ - အတိမ်းအစောင်း၊ အဖိတ်အစင် မရှိတဲ့ ကုရ်အံကျမ်းတော်ကို နှလုံးပိုက်လိုက်နေသူများသာ ဖြစ်တယ် ဆိုတဲ့ အချက်ကို မေ့မထားအပ်ပါဘူး။

ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံမှာ အာဒံ၏ ဇနီးဖြစ်သူဟာ ဧဝ ဖြစ်တယ်လို့ လုံးဝ ဆိုမထားပါဘူး။ ဧဝ ဆိုတဲ့ နာမည်ကလည်း သမ္မာကျမ်းစာက အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တွေကို အမွေပေးလိုက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ အနေနဲ့ သမ္မာကျမ်းစာက ပြောတာကိုယုံ။ သမ္မာကျမ်းစာမှာ မပြောတာဆို ကုရ်အံမှာ ဘယ်လိုပဲ ဖော်ပြဖော်ပြ မယုံနဲ့လို့ အစွဲနေကြမလား။ ဒါဆိုရင် သမ္မာ ကျမ်းစာက ဖော်ပြထားတဲ့ ဉာဏ်စဉ်ဆောင်များ (ဗုဒ္ဓဂေါတမ) **ذَٰلِكَ الْكُفْلُ** **دَاوُدَ بْنَ بَنِي إِسْرَائِيلَ**၊ ကာနိုင်မင်းကြီး **الْقُرْنَيْنِ** **يَا دَاوُدَ إِنَّا جَعَلْنَاكَ خَلِيفَةً فِي الْأَرْضِ** (အပြောအဟောကောင်းသူ) ဆိုတဲ့ ကိုယ်တော်တွေကို ဘယ်လို သဘောထားမလဲ။ အဲ့ဒီ ကိုယ်တော်တွေရဲ့ အမည်နာမက သမ္မာကျမ်းစာ မှာ မပါဝင်ပါဘူး။ ကုရ်အံကျမ်းတော်မှာပဲ ဖော်ပြထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

တကယ်တော့ သမ္မာကျမ်းစာရဲ့ ဖော်ပြချက်များဟာ ယခုခေတ် ကမ္ဘာ့ အရှေ့ အလယ်ပိုင်းရယ်လို့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ (ခါနန်ပြည်) ဒေသမှာ ပွင့်ပေါ်ခဲ့တဲ့ ဉာဏ်စဉ်ဆောင်များကိုသာ ဖော်ပြထားခြင်း ဖြစ်ပြီး ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ(၁၀:၄၇။ ၃၅:၂၄)က ပြောသလို ကမ္ဘာတစ်ခုလုံး၌ လူမျိုးရှိ သမျှတွင် ဉာဏ်ဆောင် မပွင့်ပေါ်ခဲ့သော လူမျိုး ဟူ၍ မရှိ ဆိုတာမျိုး ပြောထား မရှိပါဘူး။

ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ ဥပဒေကတော့ ရှင်းပါတယ်။ အာရှ-အာဖရိတိုက်သာမက တောင်အမေရိက၊ မြောက်အမေရိက တိုက် ဘယ်နေရာ ဖြစ်ဖြစ် လူသားများ ရှိနေခဲ့ကြောင်း သမိုင်းမှာ မှတ်တမ်းတင်နိုင်သည် ဖြစ်စေ၊ မတင်နိုင်သည် ဖြစ်စေ လူသားမျိုးနွယ် အုပ်စု ရှိရင် ဉာဏ်စဉ်ဆောင် ပုဂ္ဂိုလ် မြတ်တွေ ပွင့်ပေါ်ခဲ့မှာ ဖြစ်ကြောင်းကို အသိအမှတ်ပြု ပေးပါတယ်။ တနည်းအားဖြင့် အာဒံ ပေါ်ပြီးမှ ဖြစ်လာတဲ့ လူကိုသာ လူလို့ အသိအမှတ်ပြုခြင်း မဟုတ်ဘဲ။ အာဒံ ပေါ်ပြီးသည် ဖြစ်စေ၊ မပေါ်သေးမှီ ဖြစ်စေ လူဆိုတာ ရှိနေတယ်။ ရှိတဲ့ လူသားတိုင်းကို လူသားရယ်လို့ အသိ အမှတ်ပြုပေးပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့လည်း ကျမ်းမြတ်ကုန်အံရဲ့ သွန်သင်မှုကို အမှန်တကယ် မြတ်နိုး ယုံကြည်ရင် လူသားကို လူသား ရယ်လို့ အသိအမှတ်ပြုပေးကြပါစို့--- လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ဦးဌေးလွင်ဦး